
RADA MIEJSKA
w sbpótm KRAJEŃSKIM

ul. Tadeusza Kokiuszki 1 ł

89-400 %%lno Krajeńskie

OR.0002.4.8.2025

Protokół Nr XIII/2025
z XIII sesji Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 30 kwietnia 2025r.
w godzinach od 10:00 do 13:10.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim, ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad, 1, Otwarcie sesji

Otwarcia XIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonal Pan Artur Juhnke
Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
Państwa danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną mauzulę
informacyjną dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim można znaleźć na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie, w
zakładce Rada Miejska oraz na stronie Biuletynu Informacji Pi?iblicznej Gminy
Sępólno Krajeńskie oraz na drzwiach wejściowych na posiedzenie sesji.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, źe w wielkanocny poniedzialek 21
kwietnia zmarł Papież Franciszek, dlatego poprosił wszystkich o powstanie i
uczczenie zmarłego Papieża minutą ciszy.

Następnie Przewodniczący RM przywitał :
- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Jarosława Tadycha Starostę Sępoleńskiego,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupa?łkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy Sępólno Krajeńskie i kierowników

referatów UM,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,

zaproszonych gości, przedstawicieli instytucji związanych z tematem sesji tj.
sportem, rekreacją i turystyką,

- media oraz wszystkich pozostalych obecnych na sesji, a także tych oglądających w
mediach.

Lista obecności sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli biorących udział w sesji
RM stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, gości zaproszonych, pracowników
jednostek podległych i pozostałych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,
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Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 12 co stanowi
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Nieobecny radny RM Janusz Tomas i radny RM Kajetan Wiese, którzy usprawiedliwili
swoją nieobecność na sesji.

Dodał, że nieobecna jest również radna RM Karolina Kubijk, która poinformowala, ze
dotrze na obrady sesji w późniejszym czasie.

Radna RM Karolina Kubijk przybyła na obrady sesji w punkcie 3. porządku obrad.

Lista radnych RM biorących udzial w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowal, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chcialby zlo0«: wniosek o zmianę porządku
obrad.

Wobec tego, źe nikt nie zło,$ł wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący
RM odczytal porządek obrad.

1. Otwarcie sesji

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Problematyka zabezpieczenia potrzeb sportowo - rekreacyjnych mieszkańców
Gminy Sępólno Krajeńskie, w tym przygotowanie do sezonu turystycznego.
Dzialalność w tyrn zakresie m. in.:

a) Centrum Sportu i Rekreacji,

b) Stowarzyszenie ,,Dorośli-Dzieciom" w zakresie prowadzonego Punktu

Informacji Turystycznej,

c) MLKS ,,Krajna",

d) Ognisko TKKF ,,Sępólno",

e) Klub Sportowy LZS Lutówko,

f) LZS ,,Gryf" Piaseczno/KS Skarpa,

g) LZS Wałdowo,

h) Stowarzyszenie Akademia Małego Piłkarza.

4. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji
społecznej za rok 2024.

5. Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za 2024 rok
a) dyskusja,
b) rozpatrzenie sprawozdań.
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6. Sprawozdanie z wykonania prograrnu ochrony środowiska za lata 2022-2024.

7. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjarni, w tym z wykonania uchwa?ł Rady Miejskiej.

8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjarni.

9. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

10. Wolne wnioski radnych i informacje.

11. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno

Krajeńskie na 2025 rok,

b) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w
Centrum opiekuńczo - mieszkalnym w Sępólnie Krajeńskim,

c) przejęcia zadania dotyczącego utrzyrnania grobów i cmentarzy wojennych
na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie,

d) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej o numerze 457/2
obr. 6 Lutowo, gm. Sępólno Krajeńskie,

e) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego terenu zlokalizowanego pomiędzy ulicami Tadeusza
Kościuszki a Zakładową w Sępólnie Krajeńskim,

f) zmiany uchwa?ły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego terenu zlokalizowanego pomiędzy
ulicami Koronowską a Sienkiewicza w Sępólnie Krajeńskim oraz w
Niechorzu grnina Sępólno Krajeńskie,

g) rozpatrzenia petycji.

12.?nformacje Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie
pisemnej na interpelacje i zapytania.

13. Odpowiedzi na wolne wnioski.

14. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdzil że Rada Miejska będzie obradowała wg
przedstawionego porządku obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformowal, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz został przesłany radnyrn za pomocą poczty elektronicznej. Następnie
zapytał radnych, czy są pytania do protokołu.
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dziłPytań do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarząt
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z XII sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosami:

za- 12 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 12 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Problematyka zabezpieczenia potrzeb sportowo- rekreacyjnych
mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie, w tym przygotowanie do sezonu

turystycznego. Działalność w tym zakresie m.in.:

a) Centrum 8portu i Rekreacji

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że informację radni otrzymali Wl?aZ Z

Głos zabral Pan Ma?rek Chart Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji w Sępólnie
Krajeńskim, który omówił w/wym. sprawozdanie. Dodał, że po raz pierwszy w tej
kadencji będzie prezentowal osiągnięcia i sprawozdanie z dzialalności Centrum
Sportu i Rekreacji w Sępólnie Krajeńskim. Podczas omawiania sprawozdania wskazal
równieź, że w sprawozdaniu są przedstawione obiekty, którymi Centrum administruje
i jest ich dość dużo. W tym roku gmina przekazala Centrum nowe obiekty, m.in.
pomost na pla?0 miejskiej. Po zakończeniu projektu Centrum otrzymało łódki i
żaglówki, otrz3miali również budynek na polu na?rniotowym, także baza, którą opiekuje
się Centrum coraz bardziej się powiększa. Sarne Centrum Sportu, siedziba, hala
Krajna Arena, stadion lekkoatletyczny i boiska to prawie 7 hektarów powierzchni.
CSiR może się pochwalić bardzo rozbudowaną bazą noclegową, która słu$ nie tylko
mieszkańcom, turystom, ale także naszej grninie w sytuacjach kryzysowych. Centrum
wpisane jest jako szpital polowy, w przypadku zagrożenia i w przypadku innych
sytuacji np. COVID, czy tak jak teraz w przypadku wojny na Ula'ainie. Wyjaśnii że
na terenach Centrum zamieszkują uchodżcy, gdzie ze 100 osób, które zaczęły
mieszkać na obiektach zostało już tylko 11. Zajmują oni jeden budynek i mają
wy?enie z Klubu MLKS Krajna. Reszta obiektów jest wykorzystywana na bieżąco
na zgrupowania sportowe i pod turystów. Pan Dyrektor odniósł się również, do
informacji zwia,iane5 z przygotowaniem do sezonu turystycznego oraz do
przeprowadzonych inwestycji i remontów, które zawarte są w sprawozdaniu.
Następnie Pan Marek Chart poinformowal o planach na przyszłość. Stwierdził, że ma
nadzieję, że kiedyś w swoim wystąpieniu nie będzie już mówił o budowie kompleksu
basenowo-rekreacyjnego i bardzo się cieszy, że dyskusja powraca na forum Rady, bo
świadczy to o wsparciu. Wyjaśnił, że wybudowanie basenu to nie tylko środki
finansowe, które się szuka zarówno w Ministerstwie Sportu jak i w Urzędzie
Marszałkowskim Województwa Kujawsko-Pomorskiego, ale bardzo wa;yne jest również
spojrzenie na aspekt, że po prostu wszyscy tego chcemy. Dodał, że wśród
mieszkańców były przeprowadzone ankiety i wszyscy opowiedzieli się za tym, aby ten
basen był. Nadmienił, że jeżeli wszyscy zaczniemy mówić, że chcemy ten basen, że go
utrzyrnamy, że nie będzie przestrzeni publicznej i takich dezinformacji, że tego gmina
nie utrzyma, to ten basen będzie wybudowany. Pan Chart dodał, że jest przekonany,
że kadencja tej Rady to ten czas, że basen w Sępólnie powstanie.

zakończenie Dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji podziękował za pomoc i
współpracę swoim pracownikom, Panu Burmistrzowi, Radnym Rady Miejskiej, Pani
Na
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Skarbnik, pracownikom Urzędu, kierownikom Referatów, dyrektorom i prezesom
jednostek. Podziękowania skierował również do części sportowej tj. do klubów, do
stowarzyszeń oraz do wszystkich, którzy podjęli współpracę z Centrum Sportu i
Rekreacji, a w szczególności do mieszkańców, którzy odwiedzają obiekty Centrum,
poniewa?ż to oni motywują do dalszej pracy. Pan Chart stwierdził, że również, Centrum
popełnia błędy, ale wyciągają z nich wnioski i słuchają uwa?żnie wszelkich uwag.
Dodał, że Centrum dziala dalej i ma dużo energii, a sępoleński sport i sępoleńska
turystyka będzie się dalej rozwijać.
Następnie Pa?n Dyrektor zaprosił do obejrzenia krótkiego filmu na temat dzia?łalności
Centrum Sportu i Rekreacji w Sępólnie Krajeńskim.

Nagranie filmu stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Sprawozdanie w wersji papierowej stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu.

Przewodniczący RM podziękował Panu Dyrektorowi za miłe słowo oraz doda?ł, że
również w imieniu poprzedniej Rady, bo okres sprawozdawczy dotyczyyl poprzedniej
kadencji i aktualnej. Następnie pogratulował rozmachu w działaniu , profesjonalizmu,
tego że te obiekty 03ą i skupiają w swoim otoczeniu sportowców rózne5 rangi, że
zawody są organizowane od grninnych, rodzinnych i nawet po wydarzenia rangi
krajowej. Jeszcze raz podziękowal za profesjonalizm i ?czył powodzenia w dzialaniu.

Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego podpunktu z porządku obrad.

b) Stowarzyszenie ,,Dorośli- Dzieciom" w zakresie prowadzonego Punktu
Informacji Turystycznej

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że informację radni otrzymali Wl-aZ Z

Dodal, że do obrad sesji dołączyła radna RM Karolina Kubijk. Rada Miejska będzie
obradowała w 13 osobowym sldadzie.

Pan Jacek Kapsa Koordynator Gminnego Centrum Informacji przy Stowarzyszeniu
,,Dorośli- Dzieciom" przedstawił informację za pomocą prezentacji multimedialnej.
Ponadto podziękowal za możliwość zaprezentowania pierwszy raz w tej kadencji i
pierwszy raz od wielu lat w zakresie Punktu Informacji Turystycznej przy
Stowarzyszeniu ,,Dorośli- Dzieciom". Przedstawił informację z działalności z okresu
kilku lat.

Wydruk z prezentacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM podziękował za przygotowanie informacji.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabral radny RM Dariusz Pieczywek, który zapyta?ł, czy godziny otwarcia dla
turystów nie powinny być trochę dłuższe, do godzin bardziej popołudniowych, bo
godzina 15:45 jest to dość krótko, a o godzinie 7:00 raczej trudno jest się kogoś
spodziewać w Punkcie. Dodał, że popołudniu może być więcej zainteresowanych.
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Pan Jacek Kapsa wyjaśnil że Punkt Informacji Turystycznej prowadzony jest przez
Stowarzyszenie ,,Dorośli-Dzieciom" ale Stowarzyszenie prowadzi równieź Gminne
Centrum Informacji, do którego mieszkańcy przybywają codziennie. Mieszkańcy
mogą skorzystać z sali komputerowej i np. napisać swoje cv. Gminne Centrum
Informacji jest to główne zadanie, przy okazji którego prowadzony jest Punkt
Informacji Turystycznej. Dodal, że jeżeli byłyby moźliwe większe środki finansowe,
które można byłoby wykorzystać na kolejny etat, to można wydłu,?ć nawet o weekend
do godziny 18:00-19 :OO. Dzięki temu PIT otrzymałby kolejną gwiazdkę w Certyfikacie,
lecz na tą chwilę głównym zadaniem jest prowadzenie Gminnego Centrum Informacji,
które od godzin porannych jest odwiedzane przez mieszkańców. Dodał, że jeżeli będą
większe środki finansowe to z chęcią rozszerzą dzialalność o weekendy, a nawet i dwa
dni, aby turyści mieli możliwość odwiedzenia Punktu. Nadmienił, że ca?ły czas jest
aktualizowany profil Facebooka, gdzie wiele osób ze względu na obecne czasy może
skorzystać z tej oferty. Stwierdził, że na tą chwilę niestety w weekendy nie są w stanie
zapewnić otwartego Punktu.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu z porządku obrad.

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

c) MLKS ,,KRAJNA"

informację radni otrzyrnalize WlaaZ Z

Pan Tomasz Aderjahn V-ce Prezes ds. orga?nizacyjnych MLKS ,,Krajna" wyjaśnil że
IFaub MLKS ,,Krajna" od ponad 85 lat prowadzi szkolenie głównie dzieci i młodzie,0.
Od wielu lat na obiektach Centrum Sportu i Rekreacji. Dodał, że tak jak zostalo
wcześniej wspomniane przez Dyrektora CSiR zostały poczynione duż,e inwestycje i
jest możliwość trenowania, ponieważ obiekty są wysokiej jakości i sportowcy z gminy
chętnie korzystają z tych obiektów.

Następnie Pan Prezes przedstawił i omówił sprawozdanie z działalności MLKS
,,Krajna" w prezentacji multimedialnej.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Caos zabral Wiceprzewodniczący RM Robert Czerechowski, który zapytał o plany na
przyszłość, czy Klub ma jakieś wizje rozwoju lub obawy względem tego co się będzie
działo w przyszłości. Dodal, że wiadomo, iż Klub jest na ,,łasce" gminy, ale czy Klub
ma jakis plan rozwoju, np. że Viceprezes zostanie Prezesem?

Pan Aderjahn stwierdził, że to czas pokaże oraz doda?ł, że plany są. Jednym z głównych
planów jest skupianie jak największej ilości rnłodzie::, aby docierała do Klubu i
kontynuowała naukę w sekcj ach, których jest dużo, tak aby mieszkańcy gminy mogli
trenować w każdej sekcji. Dodał, że Klub myśli nad współpracą z lokalnymi firmami.
Z niektórymi już współpracują, a z pozostałymi chcieliby nawiązać współpracę. Pan
Aderjahn stwierdzil ze jest to trudny czas, ale Klub się stara i nie załarnuje rąk, a
czas pokaż,e jak to będzie funkcjonowało na przestrzeni kolejnych lat.

Wiceprzewodniczący RM Robert Czerechowski podziękował i .;7czył powodzenia.
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Przewodniczący RM przyłączył się do ,?czeń Wiceprzewodniczącego RM, dodając ze
$czy powodzenia oraz gratuluje ilości oraz mnogości sekcji i ilości uczestników.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu z porządku obrad.

d) Ognisko TKKF ,,Sępólno"

Przewodniczący RM poinformowal, że informację radni otrzymali WlaaZ Z

zawiadomienie'rn o sesji.

Nadmienił, źe otrzymał informację, że Pani Maria Kubijk Prezes Ogniska z przyczyn
osobistych nie moźe wziąć udziału w sesji RM, jeżeli będą pytania to zostaną
przekazane celem udzielenia odpowiedzi.

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad informacją.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknąl dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

e) Klub Sportowy LZS T,utówko

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzyrnali WTaZ Z

zawiadomienie-m o sesji. Nadmienil że Pan Prezes Adrian Murek nie uczestniczy w
dzisiejszej sesji, jeżeli będą pytania to zostaną one przekazane z prośbą o udzielenie
odpowiedzi.

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad informacją.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknqł dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

q LZ8 ,,GryT' Piaseczno/ KS Skarpa

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali WfaaZ Z

zawiadomienie-m o sesji-. Nadmienił, że Prezes LZS ,,Gryf" Piaseczno/KS Skarpa Pan
Krystian Murawski nie uczestniczy w obradach dzisiej szej sesji, jeżeli będą pytania to
zostaną one przekazane z prośbą o udzielenie odpowiedzi.

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarrskna3 dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

g) LZS Wałdowo

Przewodniczący RM poinformował, ze informację radni otrzymali wraz z

zawiadomienie-m o sesji-. Nadmienił, że Prezes LZS Wałdowo Pan Tadeusz Wojas nie
uczestniczy w obradach dzisiejszej sesji, jeżeli będą pytania to zostaną one
przekazane z prośbą o udzielenie odpowiedzi.
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Informacja stano'w' załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad informacją.

Nikt nie zabrał głosu, w'ęc Przewodniczący RM zarnla'iąl dyskusję
kolejnego podpunktu.

i przeszedł do

h) Stowa'rzyszenie Akademia Małego Piłkarza

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzyrnali WTaZ Z

zawiadomienie'rn o sesji. Nadmienił, że Prezes Stowarzyszenia Akademia Małego
Piłkarza Pan Maciej Lipiński nie uczestniczy w obradach sesji, jeżeli będą pytania to
zostaną one przekazane z prośbą o udzielenie odpowiedzi.

Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad informacją.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję
podziękował wszystkim za przygotowane materiały.

po czyrn

Głos zabral Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, ze była możliwość
wysłuchania i zapozna?nia się z informacja?rni naszych instytucji, klubów i
stowarzyszeń, które dzialają na tym polu. Doda?ł, że główny cięzar zabezpieczenia tych
potrzeb le0 na Centrum Sportu i Rekreacji, które ze względu posiadanego majątku
jest w stanie te potrzeby w znacznym stopniu dobrze zabezpieczyć, o czym świadczyła
wypowiedź Pana Dyrektora oraz materiały filmowe, czyli pięknie zadbane boiska, baza
noclegowa, hale, siłownia, ciąg spacerowy nad Jeziorem Sępoleńskim, plaża
sępoleńska łącznie z molo i amfiteatrem. To wszystko słu,0 zabezpieczeniu pot?rzeb
sportowo-rekreacyjnych naszych mieszkańców. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
podziękował za to, ze wszystko jest zadbane i jest inwestowane. Dodał, że była
również mowa o oczekiwanej przyszłej inwestycji, czyli o basenie i tak jak mówił Pan
Dyrektor jest to potrzeba, poparta analizami naszych mieszkańców i o tym musimy
parniętać.
Następnie Burmistrz odniósł się do Stowa?rzyszenia ,,Dorośli-Dzieciom", które
prowadzi Punkt Informacji Turystycznej. Dodał, że jest to Punkt, który informuje
turystów o walorach sportowo-rekreacyjnych i turystycznych naszej gminy, gdzie być
może warto zastanowić się nad jego funkcjonowaniem np. wzorem Chojnic, gdzie taki
Punkt jest czynny dłużej, kosztem np. poniedziałku. Stwierdził, że wszystko trzeba
zbierać i analizować oraz zastanowić się jak jeszcze lepiej poprawić tą informację dla
turystów. Najwa?żniejsze jest to, żeby ta informacja była bieżąca i aktualna. Zwrócił
się z prośbą do wszystkich, którzy zajmują się sportem, rekreacją i turystyką, aby
przekazywać informację bieżącą, stan na dzisiaj. Można również pokazać jaka była
historia, ale również trzeba pokazać turystom jak jest dzisiaj, że jest do dyspozycji
pole narniotowe, zagospodarowana pla?ża, że jest ciąg pieszo-rowerowy naokoło
Jeziora Sępoleńskiego, że jest ścieżka utwardzona łącząca pla?żę z molo. Wszystko jest
do dyspozycji i musi być utrzymane w nale.$tym stanie i porządku. Dodał, że warto
wspomnieć, że na ten sezon jest przygotowany i poprawiony ciąg nad jeziorem.
Mieszkańcy zwracali uwagę, że wymaga on remontu i dzięki Zakładowi Transportu i
Usług jest on już naprawiony. Tak samo będą prowadzone starania aby naprawić
ścieżkę do Kawli, bo również zwrócono uwagę, ze jest już, czas jej naprawy. Burmistrz
Sępólna Krajeńskiego stwierdzil że są to rzeczy, które muszą słu,?ć naszym
mieszkańcom w nale,$tym stanie.
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W następnej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdzil że MLKS ,,Krajna"
jest to Klub na bazie, którego opiera się cały sępoleński sport. Dodał, że cieszy się że
jest dobra współpraca i że Klub ma moźliwość korzystania z dobrze przygotowanych
obiektów. Wyjaśnił, że Sępólno Krajeńskie jest średnią grniną, jeżeli chodzi o
Województwo Kujawsko-Pomorskie, ale gości zawody rangi Mistrzostw Polski. Jest to
zasługa Klubu, że możemy np. obserwować najlepszych tenisistów z Polski, poniewa;z
prowadzi taką sekcję i dlatego, że są przygotowane dobre warunki.
Bez dobrych warunków nikt by do Sępólna takich zawodów nie scedował, bo warunki
na zawody tej rangi muszą być odpowiednie. Dodal, że cieszy się, iż powstało sztuczne
boisko z oświetleniem, dzięki któremu piłkarze mogą już korzystać z niego poza
pełnym sezonem, praktycznie cały rok. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego nadmienii
że pozostałe Klubu zajmują się wyłącznie szkoleniem i trenowaniem dzieci i młodzie,0
w piłce nożnej, zarówno KS LZS Lutówko, Skarpa, Waldowo. Mają oni dobre warunki
do uprawiania tego sportu, poniewa?ż mają dobrze zadbane boisko. Dodał, że trzeba
pochwalić Sołtysów tych miejscowości, ponieważ oni teź dbają o to w Sołectwach aby
móc na miejscu mieć te warunki sportowe i z nich korzystać. Ponadto wskazał, ze
Stowarzyszenie Akademii Małego Piłkarza opiera się na innych boiskach, typu Orlik.
Dodał, że Gmina Sępólno Krajeńskie wystąpiła z wnioskami o środki finansowe na
remont i konserwację tych boisk, ponieważ są one bardzo wyeksploatowane i po tylu
latach wyrnagają większej, kompleksowej odnowy, aby mogły słu,?ć przez następne
lata naszyrn mieszkańcom w uprawianiu piłki nożnej. Następnie doda?ł, iż szkoda że
nie ma dziś Pani Przewodniczącej TKKF, bo jest się czyrn naprawdę pochwalić,
ponieważ TKKF ma piękną bazę nad Jeziorem Sępoleńskim z bogatym sprzętem
pływającym, który jest co roku uzupełniany. Podkreslił, że turyści, którzy
przy5ez«M,a5ą do Sępólna Krajeńskiego najpierw zachodzą do TKKF i wypo::czają
kajaki, rowery wodne itd. Jest to bardzo dobra oferta zarówno dla turystów jak i dla
mieszkańców, którzy korzystają z takich walorów, bo mało które miasto może się
pochwalić, tym że ma jezioro praktycznie w centrum miasta. Stwierdził, że nie byłoby
tego, gdyby nie ludzie i instytucje, którzy przygotowują i dbają o to oraz z tego
korzystają. Na zakończenie podziękował wszystkim i poprosił, aby działalność ta była
dalej tak kontynuowana, a przede wszystkim, żeby to wszystko było aktualne i
bieżące.

Następnie Przewodniczący RM wskazal, że Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
wspomniał o trasie pieszo-rowerowej wokół jeziora, dlatego chciałby zareklarnować
wydarzenie, które jest przygotowywane wspólnie z Panem Starostą, Panem
Burmistrzem, Panem Dyrektorem Centrum Sportu i Rekreacji oraz Panem
Dyrektorem Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Nadmienil ze wydarzenie to
odbędzie się prawdopodobnie 31 maja i będzie to ,,Krajeński Spacer Krajobrazowy",
gdzie będzie chciano przybli,$ć mieszkańcom tą trasę oraz walory turystyczno-
krajobrazowe, które mieszczą się przy tej trasie. W najbliższyrn czasie na wszystkich
kanalach socjal mediach i internetowych będzie informacja jak można się na ten
spacer zapisać i wziąć udział.

Głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który wyjaśnił, że Punkt Informacji Turystycznej
jest czynny cały rok i do sezonu turystycznego Punkt jest przygotowany cały rok.
Turyści t?e w sezonie jesienno-zimowym odwiedzają Punkt, a informacje są
uaktualniane na bieżąco, niezależnie czy dotyczą bran,$ lokalowej, czy
gastronomicznej.

Następnie Przewodniczący RM podziękowal i zarnknął ten punkt oraz przeszedł do
kolejnego.
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Ad. 4. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji
społecznej za rok 2024.

Przewodniczący RM poinformowai, że informację radni otrzymali w materialach
sesyjnych.

Pani Aleksandra Pacholczyk Zastępca Dyrektora Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim przedstawiła informację w powyższym zakresie. Wyjaśniła, że
obowiązek corocznego opracowywania i przedstawienia Radzie Miejskiej Oceny
Zasobów Pomocy Społecznej wynika z art. 16a ustawy o pomocy społecznej.
Przedstawiona Ocena Zasobów Pomocy Społecznej zostala przygotowana na
podstawie danych zebranych w Centralnej Aplikacji Statystycznej Ministerstwa
Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej oraz danych zebranych z Głównego Urzędu
Statystycznego. Ocena Zasobów jest dolcumentem, który pozwala na analizowanie i
monitorowanie występowania problemów społecznych, opracowywanie dzialaji w
obszarze usług społecznych oraz planowanie budżetów w zakresie polityki społecznej
w kolejnyrn roku. Z opracowanej Oceny wynika, iż pomimo spadku liczby
świadczeniobiorców świadczeń finansowych w dalszym ciągu jest ogromne
zapotrzebowanie na intensywne i wielowyrniarowe wsparcie naszych mieszkańców. W
związku z powyższyrn odpowiedzią na istniejące i pojawiające się potrzeby jest ciągłe
dążenie do zwiększenia i poszerzenia wachlarza ofertowej pomocy, pozwalającej na
usamodzielnienie mieszkariców w ich codziennym funkcjonowaniu. Rok 2024 był
rokiem bardzo ważnym i przełomowyrn, gdzie udalo się poszerzyć ofertę dla
mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie poprzez wprowadzenie dodatkowych usług,
które były szeroko omawiane na poprzednim spotkaniu w miesiącu marcu. Pani
Pacholczyk podala, że niestety Gmina Sępólno Krajeńskie wyludnia się, gdzie na
przestrzeni ostatnich 4 lat liczba mieszkańców spadła o blisko 5%, natomiast blisko
o 1% względem roku 2023 wzrosła liczba osób w wieku poprodukcyjnym. Natomiast
liczba osób w wieku przedprodukcyjnyrn względem roku 2023 spadła również o 5%.
Dodała, że w dalszym ciągu największą przyczyną udzielania pomocy jest
niepełnosprawność i długotrwala choroba, co wskazuje na konieczność
zabezpieczania tych osób, dlatego też w budżecie gminy należy zabezpieczyć środki
finansowe na pomoc materialną i niematerialną dla osób niepełnoprawnych i osób
starszych.

Pani Pacholczyk nadmieniła także, że systematycznie wzrasta liczba osób objętych
pomocą w formie usług specjalistycznych, opiekuńczych oraz usług zwykłych. Gmina
Sępólno Krajeńskiego poprzez Centrum Usług Społecznych realizuje projekty z
partnerem w projekcie Teleopieka, w ramach którego 56 osób z terenu naszej grniny
jest objęta wsparciem w formie opasek - bransoletek $cia. Natomiast 92 osoby w
roku 2024 były objęte wsparciem asystenta osobistego osoby z niepełnoprawnością,
14 osób skorzystalo ze wsparcia w formie asystenta osobistego w rarnach programu
opieki wytchnieniowej. Pani Pacholczyk wyjaśniła, że w 2023 roku gmina podpisała
umowę na realizację kolejnego zadania, czyli utworzenie i otwarcie Centrum
opiekuńczo- mieszkalnego, które od maja zaczyna swoją dzialalność. W ramach
Centrum znajdzie wsparcie 11 osób w systemie dziennym i 9 osób w systemie
całodobowym. Dodała, iż zauważono, że znacznie spadła liczba osób korzystających
ze wsparcia w formie świadczeń rodzinnych. Wynika to z tego, że wzrastają
wynagrodzenia, natomiast nie wzrastają kryteria dochodowe uprawniające do
korzystania z tych form wsparcia. Poinformowała także, że na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie są 3 mieszkania, które są również formą wsparcia dla mieszkajiców, czyli
2 mieszkania chronione il mieszkanie wspomagane uruchomione w ra?rnach pro5 ektu
Centrum Usług Społecznych w Gminie Sępólno Krajeńskie. Łącznie z tych mieszkań
w roku 2024 skorzystało 10 osób. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej odzw'erciedla

ze

Strona 10 z 23



dzialania zarówno Centrum Usług Społecznych jak również innych jednostek
współpracujących w realizacji zadań z zakresu polityki społecznej. W 2025 roku CUS
nadal chce kontynuować te zadania, które były realizowane do tej pory. Centrum
Usług Społecznych liczy na dalszą współpracę ze strony zarówno jednostek
organizacyjnych Gminy Sępólno Krajeńskie i innych partnerów, czyli stowarzyszeń i
innych instytucji.

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknąl dyslmsję oraz przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

--%&*-ł* Wp-&&--%--%łA4 - - -%- - --== - - - - - - - - - - - ---- - - - - - - - - - - - - -

Przewodniczący RM wyjaśnił, że sprawozda?nia z działalności sołectw i osiedli radni
otrzyrnali w materiałach sesyjnych. Przypomniał, że Statuty sołectw i osiedli
stanowią, że: ,,Rada Miejska realizuje swoje uprawnienia nadzorcze poprzez: Komisję
Rewizyjną badającą działalność sołectwa lub osiedla oraz poprzez rozpatrywanie
sprawozdań z działalności sołectwa i osiedli". W związku z tym wszystkie
sprawozdania z działalności sołectw i osiedli zosta?ły przekazane na posiedzenie
Komisji Rewizyjnej, z prośbą o wydanie opinii co do działalności.

Następnie Pan Robert Sieg Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM odczytał treść
opinii Komisji Rewizyjnej RM w Sępólnie Krajeńskim. Komisja nie wniosła zastrzeżeń
do działalności sołectw i osiedli za 2024 rok.

Opinia stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Sprawozdania stanowią załącznik nr 16 do protokołu.

a) dyskusja

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniarni.

Głos zabrał radny RM Dariusz Pieczywek, który stwierdził że w sprawozdaniach
sołectw duźo razy wspomniane zostało o jakości tłucznia na drogi, dlatego Komisja
Rolna zajęła się tym tematem, aby na drogi nie trafiało to co nie powinno.

Przewodniczący RM potwierdził, że temat ten pojawiał się również na zebraniach
sołeckich i Komisja Rolna jest odpowiednim miejscem, aby to przedyskutować.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedl
do kolejnego podpunktu porządku obrad.

b) rozpatrzenie sprawozdań

Przewodniczący RM poinformowal, że związku z tym, że Rada rozpatruje
sprawozdania z działalności, to odbędzie się to poprzez głosowanie.

Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad sprawozdaniami z dzialalności sołectw
i osiedli za 2024 oraz poprosił aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.
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Sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za 2024 zostały przyjęte, następującyrni
głosarni:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Przewodniczący RM stwierdził, że sprawozdania z działalności sołectw i osiedli za
2024 zostały przyjęte.

Następnie Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6. 8prawozdanie z wykonania programu ochrony środowiska
za lata 2022-2024.

Przewodniczący RM poinformował, źe sprawozdanie radni otrzyrnali w materiałach
sesyjnych.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstaw'ł informację w powyż:szym zakresie, dodając że raport z wykonania
programu ochrony środowiska będzie przedstawiany po raz pierwszy od czasu jego
uchwalenia w 2023 roku.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie radni otrzymali, zostalo ono
przesłane pocztą elektroniczną. Następnie poprosił Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
o przedstawienie sprawozdania.

Pan Waldemar Stupalkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił
sprawozdanie z działalności pomiędzy sesjami RM tj. od dnia 26 marca 2025 roku do
dnia 30 kwietnia 2025r.

Sprawozdanie stanowi załąrznik nr 19 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która poprosiła o
szerszą informację na temat spotkania z przedstawicielem NZOZ ,,Doktór" na temat
udostępnienia parkingu. Ponadto wskazała, że w tyrn miesiącu odbyły się konkursy
na dyrektorów szkół i nie ma tego w sprawozdaniu, a chcialaby coś wiedzieć na ten
temat.

GłOS zabral radny RM Jacek Kapsa, który zapytał jakie ustalenia wynikły ze spotkania
w sprawie reaktywacji linii kolejowej. Ponadto zapytał, czego dotyczyło kolejne
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spotka?nie z Panią Komendant Klaudią Ryczek. Dodal, źe pierwsze tyczyło się
młodzie,0 i u,?ek, natomiast prosił o informację czego dotyczyło drugie spotkanie.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania Wiceprzewodniczącej RM
Anny Miczko-Gierakowskiej w sprawie parkingów. Wskazał, że w strefie miejskiej
parkingi w drogach i w obszarze naszego mola są oddane do u,?tkowania firmie, która
pobiera opłaty za parkowanie w tych miejscach. Firma ,,Doktór" zwróciła się z
wnioskiem o wyznaczenie dwóch miejsc parkingowych przeznaczonych tylko i
wyłącznie dla pacjentów Firmy ,,Doktór". Wskazane zostaly miejsca naprzeciwko
siedziby Firmy ,,Doktór" przy ulicy Jeziornej tuż przy skrzyżowaniu. Firma ta ze
względów obowiązuj ących przepisów nie mogła się zgodzić na oddanie tych parkingów
nieodpłatnie, poniewa?ź kalkulację którą prowadziła do oferty przetargowej,
kalkulowała, że z każdego miejsca parkingowego ileś złotych miesięcznie, czy rocznie
będzie miała, dlatego taką ofertę przedło$ła dla gminy. Dlatego oddanie tego nie
wchodziło w grę i zaproponowano miejsca, które nie są urządzone jako miejsca
parkingowe, a mogą być miejscami, gdzie będą mogły parkować samochody. Wyjaśnił,
że chodzi o obszar przy toaletach na ulicy Jeziornej, w kierunku mola, gdzie kiedyś
były pojemniki na odpady, a dzisiaj jest to miejsce puste i nieurządzone, a dwa
sarnochody mogłyby znaleźc miejsce parkingowe. Gmina postawiła już tam znak ,,P"-
parking z tabliczką wyłącznie dla pacjentów Firmy ,,Doktór", lecz to się nie sprawdza,
ponieważ nikt nie kontroluje kto tam parkuje. Sprawa ta również była omówiona na
tym spotkaniu z przedstawicielarni Firmy ,,Doktór". Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
wyjaśnił, że ustalenia są takie, iż grnina przygotuje te miejsca parkingowe z
nawierzchnią twardą, wjazd na te miejsca parkingowe nie będzie przez obniżenie
krawężnika i chodnika, tylko z wjazdu, który już tarn jest urządzony i w prawo, dwa
miejsca parkingowe, będą mogły być udostępnione. Zostaną również te znaki, że jest
to parking niepłatny i tylko dla pacjentów Firmy ,,Doktór", natomiast przed tyrn
Gmina chce podpisać porozumienie, że za u$tkowanie tego parkingu będzie
odpowiedzialna Firma ,,Doktór".Wyjaśnił, że chodzi o to, aby nie było uwag do Gminy
Sępólno Krajeńskie, źe jest przygotowany parking, a pa?rkują inni nieuprawnieni.
Gmina Sępólno Krajeńskie nie będzie sprawdzała tarn, czy parkuje tarn pacjent Firmy
,,Doktór", czy też nie. Nie wiadomo też, jak poradzi sobie z tym Firma ,,Doktór", bo
dopiero podczas tej rozmowy przedstawiciele Firmy ,,Doktór" stwierdzili, że faktycznie
będzie problem, kto ma tego pilnować. Zostaną wydane kartki, że jest się pacjentem
Firmy ,,Doktór", ale jak ktoś stanie bez kartki, to jakie są konsekwencje. Burmistrz
Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że wszystko potrwa do 2-3 miesięcy, ponieważ trzeba
będzie zrobić nową organizację ruchu, wskazującą że są tam miejsca parkingowe. Na
dzisiaj są one oznakowane i nieurządzone, natomiast, gdy już będą wykonane to w
sytuacjach interwencji policyjnej, to policja będzie pytala, czy jest to formalnie
parking.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do drugiej sprawy poruszonej
przez Wiceprzewodniczącą RM Anna Miczko-Gierakowską, która dotyczyła
konkursów na dyrektorów szkół. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przeprosil źe nie
dopilnował tej informacji, a jest to ważna informacja. Wyjaśnił, że były ogłoszone dwa
takie konkursy na dyrektora Szkoły Podstawowej w Wiśniewie i dyrektora Szkoły
Podstawowej Nr 1 w Sępólnie Krajeńskim. Oba konkursy odbyły się, jeden ze
skutkiem pozytywnym, czyli Szkoła Podstawowa Nr 1 ma swojego dyrektora. Została
złożona jedna oferta przez obecną Panią Dyrektor Katarzynę Kolasę i została ona
powołana na funkcję dyrektora na kolejne 5 lat. Natomiast w związku z tym, że nie
było ofert na dyrektora Szkoły Podstawowej w Wiśniewie, pełnienie obowiązków
zostało powierzone nauczycielowi tej szkoły, Panu Burkiewiczowi i on będzie pełnił tę
funkcję do czasu powtórzenia konkursu, poniewa;< za jakiś czas ten konkurs będzie
powtarzany.

Strona 13 z 23



Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego udzielił odpowiedzi na pierwsze pytanie
radnego RM Jacka Kapsy, które dotyczyło spotkania z Panem Wicemarszałkiem
Dariuszem Kurzawą. Nie było to spotkanie, które miało wypracować jakieś ustalenia.
Rozmawiano o sprawach komunikacji i wykluczeniu Powiatu Sępoleńskiego, jeżeli
chodzi o dostępnoś«5 komunikacyjną, o trasach autobusowych, które już istnieją i o
przedłużeniu dalszego funkcjonowania tych linii i o autobusie, który zastępuje kolej.
Wyjaśnił, że jeździ autobus, w zastępstwie pociągu, jedzie trasą Kamień-Sępólno-
Więcbork i dalej. Nie cieszy się on jakimś wielkim zainteresowaniem, ale wniosek o
odtworzenie ruchu pasaźerskiego na linii 281 jest aktualny w planach Województwa
Kujawsko-Pomorskiego. Dodal, że o jego realizacji nic nie może powiedzieć, poniewa?ż
nie ma ustalonych źadnych konkretnych dat, ani dzialań, które miałyby
spowodować, że ta linia będzie odtworzona. Przypomnial, źe swego czasu, bardzo
mocno były zaangaźowane dzialania w odtworzenie linii kolejowej Chojnice
Bydgoszcz, ale z częściowym wybudowaniem nowego odcinka, źeby nie było
przesiadki w Nakle. Bezpośrednio miała być wybudowana linia kolejowa z Koronowa
do Bydgoszczy, lecz to upadło. Na dzisiaj w planach strategicznych kujawsko-
pomorskich figuruje odtworzenie linii 281.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytania w sprawie drugiego
spotkania z Panią Komendant Policji. Spotkanie dotyczyło wniosku, który zło,$ła Pani
Komendant do wszystkich sarnorządów o dofinansowanie zakupu sarnochodu dla
Policji jeżeli chodzi o Gminę Sępólno Krajeńskie. Wskazał, że poinformował, że
propozycję sfinansowania częściowego wkładu będzie proponowane Radzie aby to
przyjęła. Natomiast wyrnaga to rozmów na szczeblu powiatu i z wszystkimi
pozostałymi grninarni. Nadmienił, że chodzi o kwotę ponad 95 tys. zł, którą na1e'z5r
rozpisać na 5 sarnorządów, jeżeli uzyska się w tej sprawie zielone św'atło od
wszystkich samorządów. Stwierdził, że prosta matematyka, to podzielić na 5, ale nikt
nie chce się na to zgodzić. Bardziej skomplikowana matematyka dotyczy ilości
ludności, mieszkańców, a można pomysleć o proporcjonalnym dofinansowaniu w
stosunku do wysokości np. budżetów. Najważniejsze jest uzyskanie zgody wszystkich,
bo jeżeli nie będzie zgody wszystkich 5 samorządów, to zadanie to nie zostanie
zrealizowane. Stwierdził, że byłaby to szkoda, bo drugą część finansów na zakup
takiego samochodu Komenda Powiatowa już ma wstępnie pozyskaną. Ponadto
podkreślil że Komenda ma zagwarantowane, że otrzyrna ten samochód pod
warunkiem, że pozbiera tą tzw. ,,drugą złotówkę".

Nikt więcej nie za'bral głosu, dlatego Przewodniczący RM zamla'iąl ten punkt i
przeszedł do kolejnego.

Ad. 8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Artur Juhnke Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
poinformował, że informację radni otrzymali, zostalo ono przesłane pocztą
elektroniczną. Następnie odczytal w/wym. informację.

Informacja stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i ogłosił 15 minut
przerwy w obradach sesji.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady sesji i przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.
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Ad.9. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformowal, że pomiędzy sesjami wpłynęło pismo o
uzupełnienie odpowiedzi na zapytania zgłoszone przez radnego RM Kajetana Wiese,
które dotyczyły:

a) przystąpienia grniny do Regionalnego Prograrnu Priorytetowego Ochrona
Przyrody 2025,

b) przycinki drzew i uzupełnienia nasadzeń,
c) programu grantowego ,,Tu mieszkarn, tu zmieniam - EKO 2025".

Pismo to zostało przekazane Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego do udzielenia
odpowiedzi, zamieszczone na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie, na
stronie Biuletynu Informacji i na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło$ć interpelację
lub zapytanie, jeśli tak to poprosił o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Głos zabrała radna RM Anna Komza, która zło$ła interpelację w sprawie realizacji
ścieżki rowerowej na odcinku Sępólno Krajeńskie - Niechorz.
Kserokopia treści interpelacji stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Głos za'bral radny RM Robert Sieg, który zlook interpelację do Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego za pośrednictwem Przewodniczącego RM w spraw'e rozpoczęcia działań
w celu uruchomienia procedur związa?nych z inwestycją - budowa ścieżki pieszo-
rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 241 łączącej Sępólno Krajeńskie i Więcbork.
Kserokopia treści interpelacji stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Głos zabrala radna RM Karolina Kubijk, która złożyła interpelację w sprawie gruzu
znajdującego się w posiadaniu Zakładu Tra?nsportu i Usług, składowanego m.in. na
działce przy ROD ,,Bratek".
Kserokopia t?reści interpelacji stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Następnie głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który zło,?ł interpelację w sprawie
remontu terenu znajdującego się na osiedlu Odrodzenia w sąsiedztwie sklepu
,,Rolnik", a w szczególności placu przy budynkach 23 i25.
Kserokopia treści interpelacji stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 10. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, która zapytała,
kiedy zostanie zapla?nowane rozpoczęcie prac dotyczących parkingu przy Przedszkolu
Nr 1 dot. wyjazdu. Dodała, że jest już wszystko załatwione, z niczym to już nie
koliduje, a rodzice pytają, czemu to tak długo trwa.

Następnie Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska, stwierdziła, że coś
jest nie tak ze skutecznością sprzątania na terenie miasta, a szczególnie w centrum.
Po interwencji, wczoraj faktycznie sprzątali, ale że'by pracownikom pokazywać
palcem co nale0 zrobić. Stwierdziła, że jest majówka, a w centrum miasta rosną
chaszcze.
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Głos zabral radny RM Jacek Kapsa, który przypomniał, że dwa miesiące temu zostało
ogłoszone, że grnina przejęła ulicę Kolejową, lecz nalezy zauwa0ć, że przed okresem
majowym, gdzie mieszkańcy będą spacerować, czy jeżdzić na rowerach, to na tej ulicy
co najmniej od zeszłego roku nie poczyniono żadnych prac porządkowych, suche liście
zalegają tarn od jesieni. W związku z tym zapytał, czy są w planie przewidziane jakieś
prace porządkowe w najbliższej przyszłości.

Przewodniczący RM przypomnial radnym, że aktualnie realizowany jest punkt wolne
wnioski i informacje, a zapytania były w punkcie poprzednim.

Następnie Przewodniczący RM zło$ł wniosek o zaprojektowa?nie i zainstalowanie
lustra drogowego na skrzyżowaniu ulicy Krzyzowej i ulicy Jeziornej przy Centrum
Aktywności Społecznej. Mieszkajicy zwracają uwagę na ilość zaparkowanych tam
pojazdów, niekoniecznie na miejscach wyznaczonych, co w bardzo du,?m stopniu
ogranicza widoczność wyjazdu z tej ulicy i bezpiecznego włączenia się do ruchu.

Następnie Przewodniczący RM przypomniał, że dziś mija termin składania
oświadczeń majątkowych wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w
roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni i jego korektą w dwóch egzemplarzach.

W następnej kolejności Przewodniczący RM przedstawił harmonograrn obchodów
uroczystości majowych w dniu 2, 3 i 8 maja i zaprosił mieszkańców do udzialu w
obchodach. Ponadto podziękował za złożone $czenia wielkanocne drogą mailową
oraz tradycyjną. Dodal, że miło iż pamięta się o radnych Rady Miejskiej, ponieważ
dobre słowa dodają sił i energii. W imieniu radnych i swoim serdecznie podziękowal
za przekazana $czenia.

Nikt więcej nie zabrała głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego względem porządku obrad.

Ad. 11. Podjęcie uchwał w sp'rawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
8ępólno Krajeńskie na 2025 rok

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz
zawiadomieniem o sesji.

z

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana uchwały zwi:4an:? jest ze
zwiększeniem planów dochodów i wydatków o kwotę 571 726,61 zł. Dodała, źe
najwa?;żniejsze zmiany poza zmianami porządkowymi i zaproponowanymi przez
kierowników jednostek, to zwiększenie planu związanego z uruchomieniem rezer'wy
subwencji na podwyyż,ki dla nauczycieli w poszczególnych szkołach, zabezpieczenie
środków na plany zagospodarowania przestrzennego w związku ze zmianą ustawy
oraz zwiększenie planów dochodów i wydatków w Centrum Małego Dziecka i Rodziny
do wysokości planowanych wpływów z tytułu opłaty. Pozostałe zmiany są zmianarni
porządkowymi. Dodatkowo w uchwale udziela się upoważnienia dla Burmistrza na
udzielenie poręczeń i po0czek udzielanych przez Burmistrza do kwoty 3 450 000,00
zł.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosii aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2025 rok zostala przyjęta następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XIII/117/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
kwietnia 2025r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2025 rok stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

b) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w
Centrum opiekuńczo-mieszkalnym w 8ępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, ze projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Aleksandra Pacholczyk Zastępca Dyrektora Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim z uwagi na obszerną uchwalę, za zgodą Przewodniczącego Rady
Miejskiej przedstawiła uzasadnienie do uchwaly.

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej oraz Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i zostal
zaopiniowm?iy pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt
w Centrum opiekuńczo- mieszkalnym w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta
następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XIII/118/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
kwietnia 2025r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia
odpłatności za pobyt w Centrum opiekuńczo-mieszkalnym w Sępólnie
Krajeńskim stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

c) przejęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy
wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.
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Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa wyjaśnił,
że jest to coroczna uchwała podejmowana przez Radę, która dotyczy opieki nad
grobami wojennymi. Następnie przedstawił projekt uchwaly.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosil aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie przejęcia zadania dotyczącego utrzyrnania grobów i cmentarzy
wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie zosta?ła przyjęta następującyrni
głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XIII/119/2025 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 30
kwietnia 2025r. w sprawie przejęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i
cmentarzy 'wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik
nr 30 do protokołu.

d) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej o numerze
457/2 obr. 6 Lutowo, gm. Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwaly.

Projekt uchwaly zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosil aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyra?żenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej o numerze
4S7 / 2 obr. 6 Lutowo, gm. Sępólno Krajeńskie zostala przyj ęta następującyrni głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Uchwała Nr XIII/120/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
kwietnia 2025r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości
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gruntowej o numerze 457/2 obr. 6 Lutowo, gm. Sępólno Krajeńskie stanowi
załącznik nr 32 do protokołu.

e) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego terenu zlokalizowanego

pomiędzy ulicamł Tadeusza Kościuszki a Zakładową w Sępólnie
Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.
Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik IFGerownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego wyjaśniła, że teren ten obejmuje 1l hektarów, a z uwagi na to, iż na
tym terenie obowiązują dwa miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego w
celu ujednolicenia tych przepisów, grnina przystępuje do sporządzenia miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego.

Projekt uchwaly zosta?ł przedstawiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim, która
pozytywnie go zaopiniowała.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamla'iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego terenu zlokalizowanego pomiędzy ulicami
Tadeusza Kościuszki a Zakładową w Sępólnie Krajeńskim zosta?ła przyjęta
następującyrni głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XIII/121/2025 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 30
kwietnia 2025r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospoda'rowania przestrzennego terenu zlokalizowanego pomiędzy ulicami
Tadeusza Kościuszki a Zakładową w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr
34 do protokołu.

f) zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego planu zagospoda'rowania przestrzennego terenu

zlokalizowanego pomiędzy ulicami Koronowską a Sienkiewicza w
Sępólnie Krajeńskim oraz w Niechorzu gmina Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu wyjaśniła, źe z uwagi na to, że
Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi wyraziło swoje negatywne stanowisko w piśmie
skierowanyrn do Gminy Sępólno Krajeńskie w zakresie przeznaczenia gruntów klasy
III na cele nierolnicze jest konieczność zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do
sporządzenia miej scowego planu zagospoda?rowania przestrzennego pomiędzy ulicarni
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Koronowską a Sienkiewicza oraz w Niechorzu w Gminie Sępólno Krajeńskie. W
kontynuacji po zmianie tej uchwały, będzie kolejna uchwała o miejscowym planie
zagospodarowania przestrzennego.

Projekt uchwały zostal przedstawiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i zostal
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu zlokalizowanego
pomiędzy ulicarni Koronowską a Sienkiewicza w Sępólnie Krajeńskim oraz w
Niechorzu grnina Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującyrni głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz dosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

Uchwała Nr XIII/122/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
kwietnia 2025r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu
zlokalizowanego pomiędzy ulicami Koronowską a 8ienkiewicza w Sępólnie
Krajeńskim oraz w Niechorzu gmina Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 36
do protokołu.

g) rozpatrzenia petycji

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jacek Kapsa Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim przedstawił opinię w sprawie rozpatrzenia petycji oraz projekt
uchwały.

Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnla?iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie rozpatrzenia petycji została przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

za -
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Uchwała Nr XIII/123/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
kwietnia 2025r. w sprawie rozpatrzenia petycji stanowi załącznik nr 39 do
protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu porządku
obrad.

Ad.l2. Informacje Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w
formie pisemnej na interpelacje i zapytania.

Przewodniczący RM poinformowal, że otrzyrnał odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
I tak:

1) radnej RM Anny Komzy w sprawie zadysponowania oszczędności z przetargu
na ulicy Turystycznej ;

2) radnego RM Jacka Kapsa w sprawie budowy basenu;
3) radnego RM Kajetana Wiese w sprawie:

- rozwa?żenia możliwości uporządkowania terenu wzdłu?ż ulicy Wodnej, w
poblii skrzyżowania z ulicą Jeziorną oraz stworzenia w tyrn miejscu
ogólnodostępnego parkingu dla mieszkańców;
- programu ,,Ciepłe Mieszkanie";
- zadysponowania oszczędności z przetargu na remont ulicy Ogrodowej i
Przesmyk;
- uzupełnienie odpowiedzi na zapytania w sprawie przystąpienia gminy do
Regionalnego Programu Priorytetowego ,,Ochrona Przyrody 2025", przycinki
drzew i uzupełnienia nasadzeń, programu gra?ntowego ,,Tu mieszkarn, Tu
zmieniam- EKO 2025".

Odpowiedzi te zostaly zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie
internetowej gminy Sępólno oraz na tablicy ogłoszeń UM, a także przesłane radnyrn
drogą elektroniczną.

Następnie zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 13. Odpowiedzi na wolne wnioski.
'r

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupalkowiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie odpowiedzi
na złożone w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie do tego odpowiedniego
pracownika.

Burmist?rz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że został złożony jeden wolny wniosek, ale
odniesie się do wszystkich zgłoszonych przez radnych RM problemów. Następnie
odniósł się do wniosku złożonego przez Przewodniczącego RM w sprawie
zainstalowania lustra poprawiającego widoczność ulic Krzyżowej i Jeziornej. Wskazał,
że wniosek zostanie skierowany na posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej, aby
Komisja go za?nalizowala. Burmistrz uwa;Ła, że jest tarn faktycznie konieczność
poprawy bezpieczeństwa, więc pewnie Komisja po analizie przygotuje taką opinię.

W następnej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do pytań
radnych, które były zadane w punkcie wolne wnioski. Odpowiedzial na pytanie
Wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko-Gierakowskiej dotyczące rozpoczęcia prac
przy budowie wjazdu parkingu przy przedszkolu. Poinformowa?ł, że odbyło się
spotkanie z Panią Dyrektor, z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, z naszymi
służbami i okazuje się że audyt, który był już opracowany dotyczyyrł możliwości
wprowadzenia dodatkowego wjazdu z ulicy Wojska Polskiego. Natomiast
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zrealizowanie w ten sposób wjazdu spowoduje, że trzeba zmienić układ parkingowy
w tym obszarze, gdzie miejsca parkingowe nie powinny być do chodnika, tylko do
ogrodzenia przedszkola ze względów komunikacyjnych, wjazd z jednej strony, a
wyjazd z drugiej. Nale$ przeprojektować co najmniej wysepkę w wyjeździe z
przedszkola, która jest do brarny. Dodał, że problem jest, że w tym planowanym
wyjeździe musi byyć też i wjazd, ponieważ muszą być dopuszczone jeszcze dostawy
wjazdu do przedszkola przez brarnę do srodka. Jeżeli parking ma być
jednokierunkowy, to powinien mieć wjazd z jednej strony i wyjazd z drugiej, natomiast
ten wyjazd będzie musial być również wjazdem na teren przedszkola.

Dodatkowo musi być opracowana jeszcze dokumentacja, która zatwierdzi nową
organizację ruchu w tym obszarze, łącznie ze zmianą miejsc parkingowych. Według
wstępnych analiz wynika, że będzie to kosztem jednego lub dwóch miejsc
parkingowych. Trzeba mieć to na uwadze, bo ciągle się mówi, że jest brak miejsc
parkingowych na terenie miasta. Podsumowal, że przebudowa będzie miała być
zrealizowana w okresie, kiedy przedszkole nie będzie funkcjonowalo ze względu na
przerwę wakacyjną. Prawdopodobnie miesiąc lipiec jest miesiącem wyznaczonym, że
przedszkole będzie miało przerwę wakacyjną. Stwierdził, ze Pa?ni Dyrektor o tyrn wie,
bo była na spotkaniu.

W dalszej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do kolejnego
zapytania Wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko-Gierakowskiej w sprawie braku
skuteczności sprzątania w centrum miasta. Wyjaśnił, że zostanie służbom zwrócona
uwaga, aby skutecznie sprzątały. Dodal, źe zieleń nie jest w pasach drogowych
gminnych i tak naprawdę powinni to sprzątać poszczególni zarządcy, lecz tego nie
robią, więc zawsze gmina jest odpowiedzialna i gmina to robi.

Ponadto Burmistrz odniósł się do pytania radnego RM Jacka Kapsa w sprawie ulicy
Kolejowej. Stwierdzil że zostanie ona wprowadzona do harmonogramu naszych ulic,
aby zadbać o jej wizerunek. W przyszłości ulica ta będzie potrzebowała du,?ch
nakładów finansowych, aby całkowicie zmienić obraz tej ulicy. Gmina Sępólno
Krajeńskie przejęła nie tylko ulicę Kolejową, tylko nieruchomość, na której jest ulica
Kolejowa, ale ta nieruchomość jest jeszcze w połowie obszaru przy torze kolejow3mn.
Granica nieruchomości, którą Gmina przejęła jest za płotem z płyty żelbetowej, gdzieś
w połowie miejsca utwardzonego od torów do płotu. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego,
stwierdził że Gmina będzie chciala całkowicie zmienić fragment tej ulicy, lecz jest to
odległa przyszłość. Na dzisiaj zostanie wprowadzona do harmonogramu sprzątania
ulic gminnych.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przypomnial, że przez teren Gminy Sępólno
Krajeńskie przebiegają drogi kilku zarządów: droga krajowa - Zarząd Dróg Krajowych,
droga wojewódzka - Zarząd Dróg Wojewódzkich, droga pow'atowa - Zarząd Powiatowy
oraz drogi gminne. W związku z tym, że wszystkie drogi są do sprzątania, to Gmina

miesiącu kwietniu wystąpiła do wszystkich zarządców z pytaniem i
przypomnieniem, kiedy zarnierzają sprzątać swoje ulicy, zeby uzgodnić sprzątanie
miasta w jednyrn terminie. Stwierdził, że to się mniej więcej udało, bo do Świąt
wszystkie ulice były mechanicznie sprzątnięte. Dodatkowo z drogą krajową zostało
uzgodnione, że ze wszystkich chodników w ciągu drogi krajowej ma zostać
wymiecione wszystko na ulicę i oni z ulicy wszystko zabiorą. Tak faktycznie było,
pierwsze w kolejności mechanicznie zostaly uprzątnięte wszystkie drogi grninne,
następnie prawdopodobnie droga wojewódzka, powiatowa i na końcu była sprzątana
droga krajowa. Udało się to zrobić do Świąt. Jest to robione już systemowo. Mamy
wykaz, jeśli chodzi o gminne ulice, które podlegają zarniataniu mechanicznemu i te
są zlecane do sprzątania. Do takiego zarniatania potrzebna jest duża zarniatarka,

W
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niestety zarniatarka ZTiU już sobie z tym nie daje rady, dlatego zlecane jest to na
zewnątrz.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, że otrzymał odpowiedzi pisemne na
wnioski:

- radnej RM Kseni Wirkus w sprawie nieodpłatnego przekazania dzialki nr 293
położonej w Kawlach, na rzecz Gminy Sępólno Krajeńskie oraz remontu ścieżki
rowerowej na odcinku Sępólno - Kawle;

- radnego RM Dariusza Pieczywka w sprawie przycięcia dwóch drzew znajdujących
się w obejściu Gminnego Przedszkola Nr 3 oraz pomocy w wybudowaniu chodnika
prowadzącego we wsi Skarpa do Kaplicy.

Odpowiedzi na wnioski zostały przekazane radnyrn pocztą elektroniczną.

Następnie zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 14. Zakończenie sesji

O godz. 13,10 w związku z wyczerpaniem porządlm obrad Pan Artur Juhnke
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział w sesji i ?czył
wszystkim udanej majówki. Zarnknąl sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wypowiadając słowa ,,Zarnykarn XIII sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 19 maja 2025 roku.

Obradom przpwodniczył:

PrzeJodniczący IRady Miejskiej

Protokołowa?ła:

rk. ' !l J
' Mircnea Frosinamgr

Kierownik Referatu Organizacyjnego
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